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Piaţa avocaturii bucureştene a fost influenţată în anul 2013 

de instabilitatea politică şi de criza economică din România. 

Preocupările avocaturii de business au fost îndreptate către 

domeniile litigiilor, arbitrajelor, achiziţiilor, fuziunilor, energiei, 

dreptului societar şi comercial. Perioada de recesiune a avut 

consecinţe directe asupra accesului la clientelă pentru toţi 

membrii Baroului Bucureşti. 

Climatul economic instabil generat de accesarea restransa a 

fondurilor europene a determinat reducerea prestaţiilor 

avocaţiale. Dosarele de insolvenţă s-au înmulţit oferind, din 

această perspectivă, noi preocupări pentru avocaţii bucureşteni. 

Cu toate diligenţele depuse de conducerea Baroului 

Bucureşti în sensul eradicării practicilor negative din actul de 

justiţie, constat cu dezamăgire că unele atitudini 

necorespunzătoare se manifestă şi în momentul de faţă. 



Consider că se impune o reformare a mentalităţilor unor 

participanţi la actul de justiţie. 

Noile coduri au avut impact asupra activităţii avocaţiale. 

Avocaţii reclamă greutăţi în aplicarea noului Cod de procedură 

civilă, generate de respingerea acţiunilor pe care le-au redactat, 

ca inadmisibile. În acelaşi sens, corpul de avocaţi din Baroul 

Bucureşti apreciază că termenele acordate de instanţele de 

judecată, ca urmare a intrării în vigoare a noului Cod de 

procedură civilă, nu şi-a atins scopul propus de a urgenta 

judecarea cauzelor civile.  

Prevederile noului Cod civil au determinat modificări ale 

legislaţiei profesiei de avocat. S-a ajuns astfel la schimbări ce au 

vizat mandatul profesional al avocatului, modul de îndeplinire a 

activităţilor fiduciare de către avocat şi patrimoniul de 

afectaţiune. Polemicile în rândul avocaţilor, în interpretarea 

normelor din cele două coduri, au fost generate de lipsa unei 

practici unitare în materie civilă. 

Nu pot să omit, cu acest prilej, greutăţile întâmpinate de 

avocaţii bucureşteni în ceea ce priveşte accesul la portofoliul de 

clientelă o dată cu creşterea numărului de avocaţi şi a limitării 

resurselor. 

În realitate, starea materială a avocatului bucureştean este 

determinată de accesul său la piaţa serviciilor profesionale 

avocaţiale. Se pare că anul acesta absolvenţii facultăţilor de drept 



care au participat la examenul de primire în profesia de avocat au 

avut o bună pregătire în domeniul dreptului. 

Baroul Bucureşti este angrenat în acest moment, în 

înlocuirea lifturilor clădirii, având în vedere că cele actuale au 

ajuns la expirarea perioadei de funcţionare. De asemenea se află 

spre redactare proiectul consolidării structurii de rezistenţă a 

acestui imobil. 

Cu prilejul sărbătoririi a 182 de ani de avocatură 

bucureşteană imi exprim speranţa că avocaţii din Baroul Bucureşti 

vor gasi resurse în vederea depăşirii greutăţilor pe care le 

întâmpină profesia de avocat. Numai printr-o solidaritate 

profesională reală, lipsurile pe care le înregistrează fiecare dintre 

noi, vor fi date uitării. 

Breasla avocaturii bucureştene a cunoscut, în decursul 

timpului, şi vremuri mai bune. 

Împreuna vom depăşi situaţia generată de actuala perioadă 

de criză.  
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